

元智大學社會暨政策科學學系 必修科目表
 Department of Social and Policy Sciences, Yuan Ze University
 (107 學年度入學新生適用)
 Applicable to Students Admitted in Academic Year of 2018

107.05.02 一〇六學年度第五次教務會議通過

學年 (Academic Year) 學期(Semester) 科目(Subject)	第一學年(1 st Academic Year)		第二學年(2 nd Academic Year)		第三學年(3 rd Academic Year)		第四學年(4 th Academic Year)	
	上 Fall	下 Spring	上 Fall	下 Spring	上 Fall	下 Spring	上 Fall	下 Spring
共同必修科目 University Compulsory (21)	國文(一) Chinese(I)(2)	國文(二) Chinese(II)(2)						
	英語(一) English(I)(2)	英語(二) English(II)(2)						
	基礎程式設計 (一) Fundamental Computer Programming(I) (2)	基礎程式設計 (二) Fundamental Computer Programming(II) (2)						
	<p>程式語言共 4 學分，依各院修課規則辦理。(開課名稱：基礎程式設計(一)、基礎程式設計(二)) Fundamental Computer Programming is a four-credit course. For those who would like to registered “Fundamental computer programming”, he/she has to meet the college requirement. (Course Name: Fundamental Computer Programming(一)、Fundamental Computer Programming(二))</p> <p>外語課程應依「通識外語修課規定」修習，共計 10 學分。 1. 「英語(一)」及「英語(二)」為基礎課程，採能力分級上課，共計二學期四學分。 2. 除了「英語(一)」及「英語(二)」外，應修習主題式英語課程三學期 5 學分，畢業前需修畢三個不同英語課程，始取得畢業資格。大一英語能力後測 TOEIC 模擬測驗成績未達 350 分者，應修習「應試加強班」，修習「應試加強班」期間之期末 TOEIC 模擬測驗成績未達 350 分者，則該科成績將「不及格」，並應再次修習「應試加強班」，直到取得 TOEIC 模擬測驗分數達 350 分(含)始得修習其他主題式英語課程。 3. 另開設「英語檢定」計一學期 1 學分，「英語檢定」之修課限制與注意事項，請參照「英語檢定」修課規定，並由通識教學部公佈後施行。</p> <p>外國學生改修華語須經國際語言文化中心審核通過始可改修華語課程 10 學分，其華語課程 10 學分應含「華語檢定」1 學分，「華語檢定」修課限制與注意事項，請參照「英語檢定」修課規定。</p> <p>The undergraduate students must complete 10 required credits of foreign language courses as follows:</p> <ul style="list-style-type: none"> ● English (I), (II): 4 credits ● English thematic course: 5 credits ● English Test: 1 credit <p>English (I) and (II) are 4 credits elementary courses for the freshmen who are grouped on English competence-based to complete within two semesters.</p> <p>English thematic courses are 5-credit of English courses; students are required to obtain 5 credits through 3 different thematic courses for graduation.</p> <p>For the requirements of registering “English Testing”, please refer to "the Regulation for Registering English Test" announced and implemented by the College of General Education.</p> <p>Foreign students need approval by ILCC for taking 10 credits of Mandarin Chinese courses as alternative courses of English.</p> <p>英語檢定 English Testing (1)、經典五十 Fifty Canonized Books (2)、服務學習 Service Learning (1)</p>							
體育 Physical Education (0)	體育 Physical Education (0)	體育 Physical Education (0)	體育 Physical Education (0)					
<p>體育除修習大一至大二 4 個學期外，另需通過「游泳能力檢定」及「心肺適能檢定」等二項檢測，列為畢業門檻。 Beside taking PE courses for 4 semesters (Year 1 to 2), students must pass both swimming and cardiopulmonary function tests.</p>								

通識教育科目 General Education (10)	<p>1.通識課程分為人文藝術、自然科學、社會科學及生命科學四大類。學生須於四大領域中各選修 2 學分課程，共計 8 學分。 General Education program comprises four categories : Humanities, Natural Science, Social Science and Life Science. Students are required to take a 2-credit course from each category to get 8 credits before graduation</p> <p>2.通識跨域課程 General Education Interdisciplinary Course：此 2 學分學生可自由於通識講座課程、微課自主學習或在地多元文化課群中選課。亦即不可由四大領域中選課。惟外籍生與工程學院英語學士學位學程、資訊學院英語學士學位學程、人文社會學院英語學士學位學程、電機通訊學院英語學士學位學程學生仍須於四大領域中選課，依各院修課規定辦理。</p> <p>Students can select the 2 credits from a General Education Lecture course, Micro Credit courses, Self-Study courses, or Local-Multicultural courses. Only foreign students and undergraduates of International Programs in the Colleges of Engineering, Informatics, Humanities and Social Sciences, as well as Electrical and Communication Engineering are required to take a 2-credit course from the four categories according to each college's policy before graduation</p> <p>3. 必修社會科學領域:法學緒論 2 學分。Compulsory Social Sciences Courses: Introduction to Law, 2 Credits</p>							
必修科目 (35) Department Compulsory	SC133 社會學 Sociology (3)	SC219 社會心理學 Social Psychology (3)	SC245 社會統計 Social Statistics (4)	SC244 社會研究方 法 Social Research Methods (4)	SC349 公共政策 Public Policy (3)	SC432 政策規劃與執行 Policy Planning and implementation (3)	SC406 實地工作 (實習) II Field Practice(II) (4)	
學期學分小 計 Credit each semester	6	6	6	6	4	3	4	0
備註 Remarks	<p>1. 有關共同必修及通識教育科目之詳細規定，另依據「元智大學共同必修科目表」之規定辦理。 Other provisions concerning compulsory and general education courses can be found in the regulations of "The Yuan-Ze University Common Compulsory Course Program."</p> <p>2. 通識教育科目學分只採計至多 10 學分，超修之學分將不列入畢業學分。國際語言中心選修課無法認列本系選修 The maximum credits for general education courses is 10, the exceeding credits will not be counted. International Language Center elective course can not be recognized</p> <p>3. 畢業學分數為 128，包括共同必修總學分為 31，系必修總學分 35，選修總學分 62 (本系選修至少 38 學分)。 The graduation credit requirement is 128; this must comprise 31 credits of common compulsory courses, 35 credits of department-mandated courses, and 62 credits of elective courses (this department requires a minimum of 38 credits).</p> <p>4. 實地工作 (實習) II 列為本系終端學習課程。 Type-II fieldwork and internships are considered terminal curriculum courses</p> <p>5. 政策規劃與執行課程(課號 SC432)為本系必修「議題導向實作專題課程」3 學分。 Policy Planning and implementation (Course code SC432) is a compulsory three-credit course of "Topic and Implementation-oriented courses".</p> <p>6. 「大數據與政策分析應用基礎」課程(課號 SC132)、「大數據與政策分析應用進階」課程(課號 SC249)、「大數據與政策分析應用精進」課程(課號 SC246)為本系「數位應用相關課程」，畢業前須通過至少 2 門「數位應用相關課程」(可至本系或外系修習)。Big Data and Policy Analysis Application Basic A(course code SC132), Big Data and Policy Analysis Advanced B(course code SC249), Big Data and Policy Analysis Applied C(course code SC246)are courses of 'digital application courses'. Students require passing at least two 'digital application courses'. (Student may take 'digital application courses' from another department.)</p> <p>7. 學生至少選擇「社區企劃」、「社會工作」、「政府行政」、「文化治理」四個領域中的二個領域，做為必修課程模組，每一個模組至少完成三門課程。 (1)「社區企劃」模組必修課程包括：「台灣社會問題」、「社區組織與發展」、「非營利組織與管理」、「社會關懷與實踐」、「社會企業與社會創新」。 (2)「社會工作」模組必修課程包括：「人類行為與社會環境」、「社會工作概論」、「社會政策與社會立法」、「社會福利概論」、「方案設計與評估」。 (3)「政府行政」模組必修課程包括：「政治學」、「人力資源管理」、「行政法」、「政治經濟學專題」、「社會政策分析」。 (4)「文化治理」模組必修課程包括：「文化研究概論」、「族群關係與多元文化」、「台灣社會與文化研究」、「文化產業概論」、「文化政策」。</p>							